
MINISTRYOF EDUCATION OF REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY

FACULTYOF ECONOMICS
International Management Department

YAN,Weihao

STRENGTHENING TRADE AND ECONOMIC RELATIONS BETWEEN
CHINAAND BELARUS IN THE FIELD OF AGRICULTURE

Master’s Thesis
Speciality 1-25 80 01 Economics

Supervisor Tatsiana Kiyan
Master degree

Allowed to be defended
«____» _____2021 г.
Head of the Department
___________________
E.M. Karpenka
Doctor, Professor

Minsk, 2021



ABSTRACT

Master's thesis 82 p., 13 fig., 7 tables, 43 sources

FOREIGN TRADE; AGRICULTURAL COOPERATION; ONE BELT
ONE ROAD; AGRICULTURAL DEVELOPMENT STRATEGY

The object of the study are trade and economic relations between China and
Belarus in the field of agriculture.

The purpose of the master's thesis is to improve of trade and economic
relations between China and Belarus in the field of agriculture.

The contradiction between China’s huge population base and limited arable
land has existed for a long time.On the basis of the results of economic
cooperation, we will further promote the docking and cooperation between the
construction of the "Belt and Road" and the construction of the Eurasian
Economic Union. This article discusses the practical necessity and feasibility of
Sino-Belarusian agricultural cooperation from the perspective of Belarusian
agricultural industry resources and policies. The relative scarcity of arable land
resources in my country has created a huge demand for imported "virtual arable
land" and "virtual forest land"; in terms of related investment and financing
policies, my country also encourages agricultural enterprises to implement the
"going out" strategy, and in the process of overseas investment by enterprises
Provide adequate financial policy and technical guidance. Belarus has abundant
arable land resources, and most of them are in a state of "idle". Belarus has
generally recognized and encouraged the behavior of "promoting development
and increasing exports" in attracting foreign investment. This will also create
conditions for promoting further in-depth cooperation in agricultural cooperation
and agricultural trade between China and Belarus. In the context of the “Belt and
Road” initiative, China and Belarus have both pros and cons in developing
agricultural industrial cooperation, but no matter which side they are with each
other, agricultural cooperation is the mainstream. In addition, with the
development of China and Belarus in recent years, agricultural trade has become
more frequent, and the agricultural trade volume between the two countries has
become higher and higher, forming a good development trend. This is also an
important reason for this research. Therefore, from the perspective of the needs
and effects of agricultural cooperation between China and Belarus, the
agricultural cooperation between the two parties is objectively necessary and
feasible.



РЕФЕРАТ

Магистерская диссертация 82 с., 13 рис., 7 табл., 43 источников.

ВНЕШНЯЯ ТОРГОВЛЯ; СЕЛЬСКОХОЗЯЙСТВЕННАЯ
КООПЕРАЦИЯ; ОДИН ПОЯС-ОДИН ПУТЬ; СТРАТЕГИЯ РАЗВИТИЯ
СЕЛЬСКОГО ХОЗЯЙСТВА

Объектом исследования являются торгово - экономические отношения
между Китаем и Беларусью в области сельского хозяйства.

Целью магистерской диссертации является улучшение
торгово-экономических отношений между Китаем и Беларусью в области
сельского хозяйства.

Противоречие между огромной численностью населения Китая и
ограниченными пахотными землями существует уже давно. На основе
достижений экономического сотрудничества мы будем и дальше продвигать
стыковочное сотрудничество между строительством «Пояса и пути» и
строительством Евразийский экономический союз. В этой статье
обсуждается практическая необходимость и возможность
китайско-белорусского сельскохозяйственного сотрудничества с точки
зрения ресурсов и политики белорусской сельскохозяйственной отрасли.
Относительная нехватка ресурсов пахотных земель в моей стране привела к
огромному спросу на импортируемые «виртуальные пахотные земли» и
«виртуальные лесные земли»; с точки зрения соответствующих инвестиций
и финансовой политики моя страна также поощряет сельскохозяйственные
предприятия к осуществлению "стратегии, и в процессе зарубежных
инвестиций предприятиями Обеспечить адекватную финансовую политику и
техническое руководство. Беларусь обладает богатыми пахотными
земельными ресурсами, и большинство из них находятся в состоянии
"простоя". Беларусь в целом признала и поощряла поведение "содействия
развитию и увеличению экспорта" в привлечении иностранных инвестиций.
Это также создаст условия для развития дальнейшего углубленного
сотрудничества в области сельскохозяйственного сотрудничества и торговли
сельскохозяйственной продукцией между Китаем и Беларусью. В контексте
инициативы «Один пояс, один путь» у Китая и Беларуси есть как плюсы, так
и минусы в развитии сотрудничества в сельскохозяйственной отрасли, но
независимо от того, на чьей стороне они друг с другом,
сельскохозяйственное сотрудничество является основным направлением.
Кроме того, с развитием Китая и Беларуси в последние годы торговля
сельскохозяйственной продукцией стала более частой, а объем торговли



сельскохозяйственной продукцией между двумя странами становился
все выше, что формирует хорошую тенденцию развития. Это также важная
причина. для этого исследования. Следовательно, с точки зрения
потребностей и результатов сельскохозяйственного сотрудничества между
Китаем и Беларусью, сельскохозяйственное сотрудничество между двумя
сторонами объективно необходимо и осуществимо.


